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BR.0002.12.2013 
 

Protokół Nr XLI/2013 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 19 grudnia 2013 r. 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 14.40. Z ustawowego składu Rady 
Gminy Czerwonak, liczącego 21 radnych, w obradach wzięło udział 21 radnych; lista obecności 
stanowi załącznik nr 1; oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Radca Prawny, Skarbnik, dyrektorzy jednostek 
organizacyjnych Urzędu Gminy, kierownicy wydziałów Urzędu Gminy, Starosta Poznański Jan 
Grabkowski, mieszkańcy m. Czerwonak, sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i 
przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o przyjęciu protokołu XL sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2013 r. 
5. Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2013. 
6. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 
7. Uchwała w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 r. 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez Wójta lub osobę przez niego upoważnioną; 
- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
- przedstawienie opinii Komisji stałych Rady Gminy; 
- przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy; 
- przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji; 
- przedstawienie ewentualnych autopoprawek do projektu budżetu; 
- dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie; 
- podjęcie uchwały budżetowej wraz z przyjętymi poprawkami. 

8. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerwonak na 2014 
r. 

9. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 ustawy o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

10. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 
sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

11. Wolne głosy i wnioski. 
12. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 

Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał  
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że wpłynęły dwa wnioski dot. 
zmiany porządku obrad: 
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- projekt uchwały w sprawie nadania nazwy rondu położonemu na terenie Gminy Czerwonak – 
wniosek Klubu Radnych PiS złożony przez radnego Jacka Sommerfelda. Przewodniczący 
zaproponował wprowadzenie projektu w punkcie 9, 
- wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. Przewodniczący zaproponował wprowadzenie 
wezwania w punkcie 10. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, że komisja odniosła się do wezwania i swoje stanowisko przekazała w 
korespondencji Przewodniczącemu Rady. Następnie Przewodniczący komisji omówił w/w 
stanowisko. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad wraz ze zgłoszonymi 
zmianami. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Zmieniony porządek 
obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o przyjęciu protokołu XL sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2013 r. 
5. Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2013. 
6. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 
7. Uchwała w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 r. 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez Wójta lub osobę przez niego upoważnioną; 
- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
- przedstawienie opinii Komisji stałych Rady Gminy; 
- przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy; 
- przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji; 
- przedstawienie ewentualnych autopoprawek do projektu budżetu; 
- dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie; 
- podjęcie uchwały budżetowej wraz z przyjętymi poprawkami. 

8. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerwonak na 2014 
r. 

9. Uchwała w sprawie nadania nazwy rondu położonemu na terenie Gminy Czerwonak. 
10. Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. 
11. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 ustawy o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 
12. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.3. Informacja o przyjęciu protokołu XL sesji. 
 Radna Wiesława Fedder zawróciła uwagę, że radni podjęli decyzję o skróconych 
protokołach. Zapytała dlaczego protokół XL sesji jest szczegółowy. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, że dyskusja budżetowa została wiernie 
odzwierciedlona ze względów proceduralnych, pozostałe punkty zostały ujęte ogólnie. 

Nie zgłoszono więcej uwag do protokołu. Przewodniczący Rady podpisał protokół. 
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 Starosta Poznański Jan Grabkowski poruszył kwestie związane z: 
- przekazaniem starego budynku Komisariatu Policji w Czerwonaku – można go przekazać 
notarialnie na określony cel publiczny, 
- przekazaniem gruntu gminnego przy Szkole w Bolechowie na rzecz szkoły – teren byłby 
potrzebny do rozbudowy szkoły, 
- ograniczeniem prawa użytkowania terenu przy gimnazjum w Czerwonaku w związku z 
przekroczeniem norm hałasu – na najbliższej sesji Rady Powiatu musi zapaść decyzja w formie 
uchwały. Starosta zaproponował spotkanie w tej sprawie z urzędnikami Gminy Czerwonak. 

W dyskusji zadając pytania Staroście głos zabrali: Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, 
radny Jacek Sommerfeld. 
 Do wypowiedzi Starosty odniósł się Wójt Mariusz Poznański oraz Kierownik Wydziału 
Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Jolanta Dudek-Szymańska. 
 Ponadto w dyskusji głos zabrali: Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i 
Budownictwa Janusz Andrzejewski, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski, 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak. 

Starosta Poznański Jan Grabkowski złożył wszystkim zdrowych i wesołych Świąt Bożego 
Narodzenia. 
 
Ad.4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2013 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę, która dotyczy wniosku 
SAPO w sprawie zmian w planie wydatków. Zmniejsza się wydatki o kwotę 1 080 zł w związku z 
zatrudnieniem osoby z orzeczeniem o niepełnosprawności, środki na PFRON nie zostaną 
wykorzystane w Gimnazjum w Czerwonaku. Powyższą kwotę przeznacza się na następujące 
wydatki: 
- składki na PFRON zwiększenie o kwotę 540,00 zł – w związku z zatrudnieniem na zastępstwo 
kucharki w Gminnym Przedszkolu nr 1 w Koziegłowach zatrudnienie przekroczyło 25 etatów w 
związku z tym należy opłacać składki na Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, 
- dotacje dla Miasta Poznań za dzieci z terenu Gminy uczęszczające do poznańskich przedszkoli 
specjalnych (zwiększenie o 270,00 zł) oraz oddziałach przedszkolnych (zwiększenie o 270,00 zł). 
 Następnie Skarbnik omówiła zmiany do budżetu zawarte w projekcie w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że 
komisja nie wniosła uwag. 
 W dyskusji głos zabrali: Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych, Wójt Mariusz 
Poznański oraz Dyrektor SAPO Jerzy Roch Kowalski. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał po głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 
roku budżetowego 2013. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

W dyskusji głos zabrał radny Marek Pietrzyński. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał po głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad.6. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę, która dokonuje zmiany 
polegające na: 
- zwiększeniu wydatków na zadaniu „i 152 sala widowiskowa w Koziegłowach” w roku 2014 o 
kwotę 50 000 zł (niewykorzystane środki w roku 2013), 
- przeniesienie wydatków na zadanie „Modernizacja gminnych placówek oświatowych z lat 2014-
2015 na lata 2015-2016”. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak przedstawiła stanowisko 
komisji dot. budowy sali widowiskowej w Koziegłowach. Przewodnicząca podkreśliła, że od 
początku powstania pomysłu budowy sali widowiskowej Komisja Oświaty, Kultury i Sportu była 
przeciwna inwestycji. W pierwszej kolejności komisja widzi potrzebę budowy sali gimnastycznej w 
Owińskach, projekt zakłada również budowę sal lekcyjnych. Komisja nie neguje budowy sali 
widowiskowej w Koziegłowach, ale uważa, że w dobie kryzysu inwestycję tą można przełożyć w 
czasie. W związku z powyższym Przewodnicząca komisji złożyła wniosek formalny o głosowanie 
imienne w sprawie wykreślenia z Wieloletniej Prognozy Finansowej inwestycji „i 152 sala 
widowiskowa w Koziegłowach”. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera złożyła wniosek przeciwny. 
Przewodnicząca zwróciła uwagę, że zadanie jest wpisane w WPF, jest projekt i zostały 
przygotowane dokumenty do ogłoszenia przetargu. Zwróciła się do radnych o zachowanie 
inwestycji. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, Przewodniczący Klubu Radnych Platformy 
Obywatelskiej RP poinformował, że klub jest za utrzymaniem sali widowiskowej w Koziegłowach. 
Wiceprzewodniczący proponuje w przyszłym roku przyjrzeć się projektowi budowy sali 
gimnastycznej w Owińskach, gdyż widzi potrzebę realizacji zadania. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, że w pierwszej kolejności poddaje pod 
głosowanie wniosek o wyrażenie zgody na głosowanie imienne w sprawie wykreślenia z 
Wieloletniej Prognozy Finansowej inwestycji „i 152 sala widowiskowa w Koziegłowach”. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 17 głosami, 
przy 3 przeciw i 1 wstrzymującym się. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie imienne wniosek formalny w 
sprawie wykreślenia z Wieloletniej Prognozy Finansowej inwestycji „i 152 sala widowiskowa w 
Koziegłowach”. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został 
odrzucony. Za wnioskiem głosowało 5 radnych, przy 14 przeciw i 2 wstrzymujących się. Za 
wnioskiem głosowali następujący radni: Ewa Banaszak, Tatiana Kędziora, Leszek Lesiczka, Andrzej 
Moczulski, Tadeusz Sikoń. Przeciw wnioskowi głosowali następujący radni: Janusz Andrzejewski, 
Wiesława Fedder, Beata Gryska, Anna Kudzia, Maria Libera, Robert Maciejewski, Przemysław 
Maćkowiak, Krystyna Niedośpiał, Piotr Picyk, Marek Pietrzyński, Wojciech Skrzekut, Jacek 
Sommerfeld, Renata Walerych, Marcin Wojtkowiak. Wstrzymali się następujący radni: Zbigniew 
Hornik i Daniela Jankowska-Bachor. Wynik głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 15 głosami, 
przy 5 przeciw i 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 r. 
 
- przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez Wójta lub osobę przez niego upoważnioną 
Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawki do budżetu. 
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Autopoprawka nr 1: 
1. wprowadzenie zmiany do opisu w zadaniu inwestycyjnym i 142, w opisie przy budowie 

chodników jest pozycja o nazwie ul. Poligonowa w Bolechowie Osiedlu, a winno być ul. 
Poligonowa w Bolechowie, 

2. w związku z otrzymaną informacją z Puszczy Zielonki zmniejsza się plan wydatków w 
następujących pozycjach: w dziale 75095 o kwotę 2000,00 zł oraz w dziale 90001 o kwotę 
127 552,69 zł, 

3. sala widowiskowa Koziegłowy – w związku z rozpoczęciem robót budowlanych w roku 
2014 przenosi się kwotę 50 000,00 zł z roku 2013 do roku 2014, 

4. w związku z otrzymaną informacją z Zarządu Transportu Miejskiego w Poznaniu zwiększa 
się dotacje na rok 2014 o kwotę 47 473,47 zł. Kwota w projekcie budżetu to 615 000,00 zł 
po wprowadzeniu zmian będzie to kwota 662 473,47 zł, 

5. na wniosek Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami wnosi się o zarezerwowanie 
kwoty 56 000,00 zł na podatek od nieruchomości gminnych po stronie wydatków w dziale 
700 70005 4480 i po stronie dochodów w dziale 756 751615 0310. 

 
Autopoprawka nr 2 związana z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

1. zwiększa się planowaną rezerwę na zarządzanie kryzysowe do kwoty 210 000 zł, 
2. w § 2 ust. 3 pkt 3 uchwały określa się wydatki związane z realizacją zadań realizowanych 

na podstawie umów lub porozumień zawartych z innymi jednostkami samorządu 
terytorialnego w wysokości 39 847 92 zł. 

 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, że przedkłada budżet głęboko przemyślany, dobry dla 
mieszkańców i realny do realizacji. Wójt omówił wiele zagrożeń realizacji zadań ujętych w 
projekcie budżetu. Prosił radnych o niewprowadzanie dodatkowych zadań, które generowałyby 
wydatki bieżące. 
 
- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych odczytała uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 13 grudnia 2013 r. w sprawie wyrażenia opinii 
o projekcie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 r. Opinia stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odczytał: 
- uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 13 grudnia 
2013 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Czerwonak. Opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu, 
- uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 13 grudnia 
201 3r. w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy 
Czerwonak na 2014 rok. Opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
- przedstawienie opinii Komisji stałych Rady Gminy 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że komisja 
wypracowała pozytywną opinię (jednogłośnie) do budżetu na 2014 r. z wyłączeniem zadania „i 
152 – sala widowiskowa w Koziegłowach”. Zdaniem komisji budowa tak kosztownej inwestycji 
będzie generowała koszty na lata następne, na dzień dzisiejszy ważniejsza jest budowa dróg i sali 
gimnastycznej w Owińskach. Komisja zwróciła uwagę, że od wielu lat składa wniosek o budowę 
sali gimnastycznej w Owińskach, ale wniosek nie uzyskał poparcia, nie ujęto go również w 
budżecie na 2014 r. 
 W związku z powyższym komisja wnioskuje, aby środki z sali widowiskowej w 
Koziegłowach przeznaczyć na budowę sali w Owińskach. 
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 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych 
powiedziała, że komisja w zakresie zagadnień, którymi się zajmuje wnosi o przyjęcie budżetu na 
2014 r. w zaproponowanej formie. 
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław 
Maćkowiak powiedział, że komisja analizując projekt budżetu na 2014 rok jednogłośnie podjęła 
decyzje o złożeniu poprawek do projektu budżetu. Poprawki zostały skierowane na posiedzenie 
Komisji Budżetu i Finansów. Powiedział, że poprawki zyskały aprobatę Komisji Budżetu i Finansów 
i zostaną szczegółowo przedstawione przez Przewodniczącą tej komisji. Następnie 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług przedstawił w ogólnym zarysie 
propozycje dodatkowych inwestycji, które zaproponowała komisja: rozpoczęcie budowy świetlicy 
w Kicinie w ramach inicjatywy "centrów wsi", wynajem i koszty utrzymania obiektu w Mielnie 
(sołectwo Kliny) na cele organizacji świetlicy w Mielnie, budowa zespołu mini boisk w Czerwonaku 
przy osiedlu 40-lecia PRL, zamontowanie spowalniaczy na terenie gminy oraz uwzględnienie 
środków na zmianę koncepcji świetlicy w Bolechowie. Komisja dyskutowała na temat budowy sali 
gimnastycznej w Owińskach i uważa, że w przyszłym roku temat powinien zostać rozstrzygnięty, 
proponuje, aby od początku przyszłego roku rozpocząć dyskusję na ten temat. Przewodniczący 
komisji podkreślił, że wszystkie poprawki są próbą zrównoważonego rozwoju gminy i zwrócił się z 
prośbą o pozytywne zaopiniowanie. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski poinformował, że komisja 
omawiała projekt budżetu, ale nie wypracowała jednolitego stanowiska; radni będą głosowali 
indywidualnie. W temacie budowy sali widowiskowej w Koziegłowach oraz sali gimnastycznej w 
Owińskach opinie były podzielone, radni uważają, że należy od początku roku podjąć dyskusje na 
temat budowy sali gimnastycznej w Owińskach. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń powiedział, że w 
zakresie działania komisji opinia o projekcie budżetu jest pozytywna. Natomiast w pozostałych 
sprawach każdy będzie głosował indywidualnie. 
 
- przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
zapoznała się z propozycjami zmian do budżetu przedstawionymi przez Komisję Rozwoju 
Gospodarczego, Promocji i Usług dopiero na posiedzeniu komisji i zaopiniowała je pozytywnie. 
Następnie Przewodnicząca komisji odniosła się do wniosku Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w 
sprawie sal widowiskowej w Koziegłowach oraz sali gimnastycznej w Owińskach. Komisja Budżetu 
i Finansów uznała za bezpodstawny wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Sportu dot. wykreślenia z 
Wieloletniej Prognozy Finansowej inwestycji budowy sali widowiskowej w Koziegłowach. 
Podkreśliła, że zadanie inwestycyjne obejmuje również rozbudowę i modernizację pływalni. 
Natomiast komisja dostrzega potrzebę budowy sali gimnastycznej w Owińskach i wnioskuje o 
ujęcie zadania w budżecie gminy, ale na lata następne. Komisja proponuje, aby ponownie 
przyjrzeć się projektowi sali gimnastycznej w Owińskach, aby spowodować wydatkowanie na 
zadanie jak najniższych kosztów. Następnie Przewodnicząca komisji przedstawiła propozycje do 
zmiany budżetu zgodnie z wnioskiem Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług. 
Proponuje się zdjęcie środków z następujących zadań: Rozdział 710 35 § 6050 – ogrodzenie 
terenu przeznaczonego pod cmentarz komunalny w Owińskach (cmentarze) 100 000,00 zł oraz 
Rozdział 700 05 § 6060 – wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych 2000 000,00 zł 
(gospodarka gruntami i nieruchomościami). Zaoszczędzone w/w środki komisja proponuje 
wprowadzić na następujące zadania: 
- rozpoczęcie budowy świetlicy w Kicinie w ramach inicjatywy "centrów wsi" – 1 700 000 zł, 
- wynajem i koszty utrzymania obiektu w Mielnie/sołectwo Kliny, na cele organizacji świetlicy w 
Mielnie – 100 000 zł, 
- budowa zespołu mini boisk w Czerwonaku (os. 40-lecia PRL) – 260 000 zł, 
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- spowalniacze na ul. Zdroje/Czerwonak, Nowe Osiedle/Kicin, Pl. Przemysława/Owińska, 
Żurawia/Czerwonak, Piłsudskiego/os. Leśne oraz przy bloku nr 14/plac zabaw os. Leśne – 20 000 
zł, 
- zmiana koncepcji świetlicy w sołectwie Kliny (przeniesienie na grunt Agencji Własności Rolnej we 
wsi Mielno) oraz Bolechowo-Osiedle (przeniesienie koło szkoły w Bolechowie), dostosowanie 
MPZP w Bolechowie – 20 000 zł. 
 W przypadku oszczędności po przetargu na budowę sali widowiskowej, rozbudowę 
pływalni i modernizację starej części oraz oszczędności z innych przetargów komisja wnioskuje, 
aby zaoszczędzone środki przekazać na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych – 
gospodarka gruntami i nieruchomościami (wykupy). 
 
- przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, że główną przyczyną niezrealizowania sali 
gimnastycznej w Owińskach jest brak środków. Warto zastanowić się, czy budować ją zgodnie z 
wykonanym projektem, czy ponownie przekonsultować i wykonać nową koncepcję. Wójt 
podkreślił, że nie zacznie budowy przed 2016 rokiem. Odnosząc się do opinii komisji Wójt 
powiedział, że jest zdecydowanie przeciwny temu, co proponuje komisja, gdyż jest to kolejne 
zadłużanie budżetu. Wójt sprzeciwił się zdejmowaniu środków z ogrodzenia terenu 
przeznaczonego pod cmentarz komunalny w Owińskach oraz z gospodarki gruntami i 
nieruchomościami (wykupy). Wójt zwrócił się prośbą o przyjęcie budżetu w zaproponowanej 
przez niego formie. 
 Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Jolanta Dudek-Szymańska 
powiedziała, że jeśli radni zdecydują się zdjąć z budżetu 2 000 000 zł z wydatków wówczas prosi o 
zdjęcie również 1 000 000 zł z dochodów, gdyż w zamian za drogi gmina proponuje grunty 
zamienne, jeśli nie będzie wydatków nie pozyska się dochodów. 
 Kierownik Wydziału Inwestycji Małgorzata Staszewska podkreśliła, że pewne wykupy są 
konieczne dla inwestycji, które zostały zaplanowane w budżecie. 
 
- przedstawienie ewentualnych autopoprawek do projektu budżetu 
 
- dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie 
 Radny Andrzej Moczulski odniósł się do głosowania nad Wieloletnią Prognozą Finansową 
(sala widowiskowa w Koziegłowach). Radny powiedział, że należy zastanowić się nad formułą 
tworzenia budżetu, który powinien być dla wszystkich, a nie tylko dla wybrańców. Na koniec 
kadencji zostawiamy nowej Radzie kontynuację kosztownego przedsięwzięcia. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgłosił wniosek formalny, aby stanowisko Komisji 
Budżetu i Finansów głosować blokowo. 

Radny Jacek Sommerfeld zgłosił wniosek, aby została utworzona lista zadań rezerwowych 
na 2014 r. jako załącznik do uchwały budżetowej. Radny zaproponował, aby na liście znalazła się 
budowa boiska do piłki nożnej w Koziegłowach (390 000 zł), przeprojektowanie i budowa sali 
gimnastycznej w Owińskach. Radny powiedział, że Wójt nie przedstawił planów związanych z 
boiskiem LKS Kicin. 

Zdaniem Przewodniczącego Rady Marcina Wojtkowiaka należy przedyskutować kwestię 
budowy sali gimnastycznej w Owińskach zgodnie z aktualnym projektem. 

Radny Jacek Sommerfeld wycofał wniosek dot. budowy sali gimnastycznej w Owińskach. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że 

projekt sali gimnastycznej w Owińskach jest gotowy od kilku lat. Na temat przeprojektowania sali 
można rozmawiać dopiero wtedy, gdy inwestycja zostałaby wpisana do projektu budżetu. 
Zgodnie z informacją Wójta o inwestycji można mówić dopiero w 2015 r. lub 2016 r. 
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W imieniu Klubu Radnych Lepsza Gmina radny Wojciech Skrzekut do listy zadań 
rezerwowych zgłosił budowę ul. Ogrodowej w Bolechowie-Osiedlu i budowę ul. Źródlanej od 
łącznika do ul. Leśnej w Czerwonaku. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, że lista zadań rezerwowych nie jest 
załącznikiem do uchwały budżetowej. Lista jest wyrażeniem intencji, wskazaniem Wójtowi, że w 
razie oszczędności Rada Gminy rekomenduje wykonanie tych inwestycji w pierwszej kolejności. 

Radny Andrzej Moczulski zwrócił się z wnioskiem o wpisanie do listy zadań rezerwowych 
opracowania koncepcji budowy kompleksu szkolno-oświatowego w Owińskach. 

W dyskusji dot. miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz wykupu i 
budowy dróg głos zabrali: Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk, Wiceprzewodniczący Rady Piotr 
Picyk, Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Jolanta Dudek-Szymańska, 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski, Kierownik 
Wydziału Inwestycji Małgorzata Staszewska, Wójt Mariusz Poznański. 

Wójt Mariusz Poznański odniósł się do wypowiedzi radnych: 
- radny Jacek Sommerfeld – Wójt wyjaśnił, że Zarząd Klubu w Kicinie do dnia dzisiejszego nie 
przekazał ostatecznej informacji dot. przekazania gruntów. Te grunty, które miały zostać 
przekazane, zakwestionował Dyrektor CRKF „Akwen”, ponieważ są one niewystarczające, aby 
wybudować boisko zgodnie z przepisami, 
- radny Andrzej Moczulski – Wójt poinformował, że uczniów z gimnazjum w Bolechowie można 
przenieść do pozostałych szkół, a w budynku gimnazjum w Bolechowie można otworzyć żłobek 
lub przedszkole. Wójt podkreślił, że jest to decyzja polityczna. Poinformował, że w Owińskach jest 
przeznaczone miejsce do wybudowania gimnazjum, hali sportowej, stadionu sportowego z 
zapleczem. Wójt zwrócił uwagę na brak miejsc w przedszkolach. Poinformował, że rozważana jest 
możliwość rozbudowy przedszkoli o kolejne oddziały z zastosowaniem systemu kontenerowego. 
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę, że w protokołach z zebrań wiejskich sołectwa 
Promnice został zapisany wniosek dot. konieczności rozbudowy istniejącego systemu 
przedszkolnego o kontenery. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że 
wnioskiem komisji była również rozbudowa przedszkoli. Komisja uzyskała odpowiedź, że Urząd 
Gminy zajmuje się tym tematem, który zostanie omówiony na jednym z posiedzeń komisji. Radna 
powiedziała, że jest przeciwna głosowaniu blokowemu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała, dlaczego Kierownik WUG Jolanta 
Dudek-Szymańska nie poinformowała Komisji Budżetu i Finansów o konieczności zdjęcia 
1 000 000 zł z dochodów. 

Kierownik WUG Jolanta Dudek-Szymańska wyjaśniła, że zobowiązała się do przygotowania 
tabeli zawierającej planowane wykupy, którą przekazała Wójtowi. Kierownik WUG omówiła dane 
zawarte w w/w tabeli. Poinformowała, że co roku rezerwuje środki na wykupy. Podkreśliła, że jeśli 
na początku roku nie posiada środków w budżecie na ten cel, to Wójt nie może zawierać umów. 
Poinformowała, że jeśli do połowy roku nie będzie środków, może okazać się, że nie będzie 
możliwe wykonanie wykupów i zamian do końca roku. Zwróciła się z prośbą o przemyślenie 
zdjęcia środków. Wyjaśniła, że jeśli wykupy nie zostaną wykonane w 2014 r. Wydział Inwestycji nie 
może złożyć wniosku o pozwolenie na budowę, ponieważ do pozwolenia na budowę gmina musi 
być właścicielem nieruchomości. 

Zdaniem Przewodniczącego Rady Marcina Wojtkowiaka najważniejsze jest pozostawienie 
kwoty 1 000 000 zł z przeznaczeniem na wykup gruntów od firmy Wamar. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska odczytała art. 240 ust. 2 ustawy o finansach publicznych 
(tekst jednolity Dz. U z 2013 r. poz. 885). 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wniosek 
Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Picyka dot. głosowania blokowego. W głosowaniu wzięło 
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udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 13 głosami, przy 7 przeciw i 1 
wstrzymującym się. 

Wójt Mariusz Poznański podkreślił, że nie można zdjąć 2 000 000 zł z zakupów 
inwestycyjnych i przeznaczyć na inne wydatki, ponieważ są to pieniądze związane z transakcjami 
handlowymi. Wójt poinformował, że w przypadku uchwalenia takiego budżetu wystąpi do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej z prośbą o uchylenie uchwały. 
 Radna Ewa Banaszak zapytała co zrobi Wójt w przypadku, gdy Rada Gminy podejmie taką 
uchwałę. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, że wystąpi do RIO o uchylenie uchwały. 
Powiedział, że bez decyzji Rady Gminy nie będzie decydował, na jakie inwestycje przeznaczać 
rezerwy. 

Radna Wiesława Fedder, odnosząc się do wypowiedzi Kierownika Wydziału Urbanistyki i 
Gospodarki Gruntami Jolanty Dudek-Szymańskiej, zapytała Skarbnika, w którym miejscu w 
budżecie znajduje się kwota w wysokości 3 000 000 zł w związku ze wzrostem majątku gminy z 
tytułu wykupu gruntów. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, że w dziale 700 005 w paragrafie 0770 znajduje 

się kwota 1 500 000 zł. 
Radna Wiesława Fedder poinformowała, że zaoszczędzone środki z przetargów będą 

przekazane do budżetu Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami (wykupy gruntów). 
 Wójt Mariusz Poznański nie zgada się, aby zdejmować środki z wykupów, gdyż ograniczy 
to możliwość działania gminy. W związku z tym wyraził obawy, że może brakować środków. 
Zapytał, co się stanie, jeśli nie będzie oszczędności po przetargach. 
 Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski Komisji Budżetu i 
Finansów. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 
11 głosami przy 8 przeciw i 2 wstrzymujących się. 
 
- podjęcie uchwały budżetowej wraz z przyjętymi poprawkami 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 15 głosami 
przy 5 przeciw i 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 Radny Andrzej Moczulski wycofał swój wniosek zgłoszony do listy zadań rezerwowych. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie listę zadań rezerwowych. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 18 głosami przy 2 przeciw 
i 1 wstrzymującym się. Lista stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerwonak na 
2014 r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski dokonał uzasadnienia projektu 
w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami 
przy 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie nadania nazwy rondu położonemu na terenie Gminy Czerwonak. 

Przewodniczący Komitetu Terenowego PiS radny Jacek Sommerfeld dokonał uzasadnienia 
projektu w/w uchwały, który został przygotowany przez Klub Radnych PiS. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych 
powiedziała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 16 głosami 
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przy 2 wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.10. Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
przedstawił stanowisko komisji dot. wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zwrócił się z prośbą o nie podejmowanie wezwania 
do usunięcia naruszenia prawa. 
 W dyskusji głos zabrali: Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk i Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski. 

Rada Gminy nie podjęła żadnych decyzji dot. wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
 
Ad.11. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 ustawy o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował: 
- w dniu 6 listopada br. złożono wniosek o zaoferowanie przez gminę nieruchomości zamiennej w 
związku z niemożnością korzystania z nieruchomości zgodnie z dotychczasowym przeznaczeniem 
w związku z uchwaleniem mpzp dla obszaru obejmującego część obrębu geodezyjnego Owińska 
w rejonie wsi Annowo, który został zatwierdzony uchwałą Rady Gminy w listopadzie 2011 r., 
- zgodnie z wyrokiem Sądu Okręgowego w Poznaniu z dnia 11 kwietnia br. wypłacono 
odszkodowanie w wysokości 81 283 zł wraz z należnymi odsetkami oraz kosztami procesowymi, 
- nie wydano decyzji, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym. 
 
Ad.12. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

Nie zgłoszono żadnych pytań. Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.13. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak odczytała życzenia 
świąteczne, które komisja otrzymała od jednej ze szkół. 
 
Ad.14. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XLI sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Monika Grzebielucha-Andrusieczko 


